

STORY: SUNUJA NAIDU / PHOTO: AHMAD ISKANDAR

helping hands

SECURING HER SON'S FUTURE

Thanks to the Special Needs Trust Company, a South East District resident can enjoy peace of mind about the eventual care of her son.



As with most parents of a special needs child, Madam Kwan Oi Kuen has had many a sleepless night worrying about what the future holds for her son, Chan Yong Shen. After all, the 34-year-old has schizophrenia.

In 2011, a friend of Mdm Kwan's introduced her to the Special Needs Trust Company Limited (SNTC). SNTC is a non-profit company that provides trust management services for individuals with special needs. Founded in 2008, it supports caregivers who are concerned about the future financial security of their dependants with special needs. SNTC is supported by the Ministry of Social and Family Development and the Public Trustee's Office.

Mdm Kwan visited SNTC twice in a span of three years, but was undecided about signing up with them. It was only in 2018 that she made up her mind to open a trust account with the company. Her hesitance was because she had hoped relatives would look after Yong Shen after her passing, but realised that this may not work. "I am already 68 years old and the youngest in my family. My siblings are in their 70s, so continuity is a concern," she reveals. "Younger family members, such as my nephews and nieces, have their own families to look after, so they

may not be able to give Yong Shen the kind of care he needs."

PEACE OF MIND

Yong Shen's mental condition was detected while he was still in school. "I only realised something was wrong when his school principal informed me that something was not quite right with my son," says Mdm Kwan. While Yong Shen is able to hold a job — he works in a sheltered workshop earning a meagre allowance — he has difficulty with social relationships and takes a while to open up to strangers.

Mdm Kwan takes care of Yong Shen's needs and prepares his meals before she leaves each day for work as a cleaner. She is the family's breadwinner as her aged spouse, a former vegetable seller in his 70s, is unable to work.

Entrusting her son's future with SNTC gives her assurance. "Knowing there's someone to help my son when I am no longer around gives me peace of mind," she says. "It's more reliable than depending on friends or relatives."

SNTC'S ROLE

After discussion with Mdm Kwan, SNTC came up with a care plan for Yong Shen that covers everything from basic needs such as food and

shelter to medical care and therapy. In Yong Shen's case, as the only child, he could continue living in his parents' home after their passing, or live in a home, all of which is covered under his care plan.

SNTC's case manager, Ms Koh Mui In, guided Mdm Kwan through the different aspects of preparing for her son's future needs, including getting a will written. "We prepped her to get a will done to ensure that the monies are designated towards the trust. As she has only one child, her estate will go to that child; but since he is unable to manage it, it will go into the trust account," explains Ms Koh.

Mdm Kwan's CPF monies will be distributed to Yong Shen through another scheme known as the Special Needs Saving Scheme (SNSS), which is administered by SNTC. Through SNSS, Mdm Kwan can decide how much to disburse from the CPF account monthly to meet Yong Shen's care needs.

Besides safeguarding the trust monies for Yong Shen, SNTC will link up with other service providers to look after other aspects of his welfare, such as accommodation. If the funds run out during his lifetime, they will help him apply for subsidies to manage his needs. **c**

为儿子保障未来

多亏了特需信托机构，一名东南社区居民终于能安心并确保自己离世后，她的儿子仍能获得妥善照顾。

关爱娟女士和大多数有特殊需要的孩子的父母一样，常常会担心自己一旦离开人世后，儿子曾勇攀日后的生活起居将成问题。因为，她34岁的儿子患有精神分裂症。

关女士在2011年通过一位朋友的介绍，接触到特需信托机构（SNTC）。成立于2008年的SNTC，是一家专为有特殊需要的人提供信托管理服务的非盈利机构。它为监护人提供支援，帮助他们保障有特殊需求的亲属的未来。SNTC是在社会及家庭发展部和公共信托局的支持下所成立的。

关女士在三年内拜访了SNTC两次，但却未能决定是否要正式雇用SNTC的服务。直到2018年，她才下定决心向SNTC开设一个信托账户。她之前的犹豫不定是因为她希望亲戚能在她过世后帮忙照顾她的儿子，但她最终意识到这想法可能行不通。

她透露：“我已经68岁了，而且还是家中的老么。我的兄弟姐妹也已70多岁，他们能照顾勇攀的日子相当有限。那些年轻的家庭成员，例如我的侄子和侄女也都有

自己的家庭要照顾，因此可能无法为勇攀提供所需的照料。”

一份安心

勇攀在念书时期就被诊断患有精神病。关女士说：“当他的校长告诉我，我的儿子有点不对劲时，我才意识到他的精神出了问题。”虽然勇攀能够工作（他在一家庇护工场上班，赚取一份微薄的工资），但他不善与人交际，而且需要一段时间才能与陌生人交谈。

关女士是一名清洁工人，她每天上班之前都会为儿子准备饭菜，并帮他打理生活起居。她也是家中的主要经济支柱，因为她年老的配偶（之前是一名蔬菜小贩）已无法工作。

她将儿子的未来托付SNTC之后，心中的大石终于落下。她说：“我能确保自己离世后，儿子仍能获得妥善照顾，这无疑让我深感安心，而且它也比依靠亲朋好友来得更可靠。”

SNTC的角色

在与关女士讨论之后，SNTC为勇攀定制了一份看护计划，妥善照顾他的生活起居

等基本需求，同时也包括他的医疗和护理等开销。由于勇攀是关女士的独生子，他可以在父母离世后继续居住在他们的组屋里，或搬进疗养院。这全部的费用都已包括在他的看护计划里。

SNTC的经理许美音女士负责协助关女士为儿子的未来需求做好各方面的准备，其中包括设立遗嘱。她解释道：“我们要她设立遗嘱，以确保她儿子的信托会接收其现金资产或非现金资产所得的现金收益。由于她只有一个孩子，她的财产将归那个孩子所有，但由于他无法妥善管理资产，所以我们会将它存入他的信托账户里。”

关女士的公积金则将通过由SNTC管理的特需储蓄计划分配给勇攀。关女士可通过这项计划决定每月从她的公积金账户取出多少款项来支付勇攀的看护开销。

SNTC除了负责管理和保障勇攀的信托基金之外，也会与其他供应商联系以照顾他其他方面的生活所需，例如住宿。如果他的基金不幸用光了，SNTC也会帮他申请经济援助，继续支付他的生活开销。

MENJAMIN MASA DEPAN ANAK

Terima kasih kepada Syarikat Dana Amanah Keperluan Khas Berhad, salah seorang penduduk CDC Tenggara kini berfikir lebih tenang tentang penjagaan masa depan anak lakinya.

Seperti kebanyakan ibu bapa yang mempunyai anak keperluan khas, Cik Kwan Oi Kuen sering tidak dapat tidur lena setiap malam kerana bimbang memikirkan tentang masa depan anak lakinya, Chan Yong Shen, 34 tahun yang menghidapi skizofrenia.

Pada tahun 2011, seorang rakan Cik Kwan telah memperkenalkan beliau kepada Syarikat Dana Amanah Keperluan Khas Berhad (SNTC). SNTC merupakan pertubuhan tidak berasaskan keuntungan yang menyediakan perkhidmatan pengurusan amanah kepada individu yang mempunyai keperluan khas. Ditubuhkan pada tahun 2008, ia memberi sokongan kepada penjaga pesakit yang prihatin dan bimbang tentang kestabilan kedudukan kewangan untuk masa depan tanggungan mereka yang berkeperluan khas. SNTC disokong oleh Kementerian Pembangunan Sosial dan Keluarga dan Pejabat Pemegang Amanah.

Cik Kwan telah mengunjungi SNTC sebanyak dua kali dalam masa tiga tahun, tapi kurang pasti sama ada ingin mendaftarkan diri dengan pertubuhan tersebut. Hanya pada tahun 2018 beliau telah membuat keputusan untuk membuka dana amanah dengan syarikat tersebut. Pada mulanya, beliau enggan membuat pendaftaran kerana menaruh harapan agar saudara-maranya dapat menjaga Yong Shen apabila beliau meninggal dunia, tetapi beliau kemudian sedar ia bukan lah sesuatu

yang mudah. “Saya sudah berusia 68 tahun dan yang bongsu dalam keluarga saya. Adik-beradik saya berumur 70an, saya tidak pasti jika mereka dapat meneruskan penjagaan anak saya,” katanya. “Anggota keluarga yang lebih muda, contohnya anak saudara saya mempunyai keluarga sendiri untuk dijaga, jadi mereka mungkin tidak dapat memberikan tumpuan penjagaan yang diperlukan oleh Yong Shen.”

KETENANGAN FIKIRAN

Keadaan mental Yong Shen dikesan semasa beliau masih di sekolah. “Saya hanya sedar ada sesuatu yang tidak kena tentang diri beliau apabila pengetua sekolah memberitahu saya,” kata Cik Kwan. Walaupun Yong Shen masih boleh bekerja, beliau bekerja di sebuah bengkel tertutup dan mendapat elaun kecil – beliau mempunyai masalah hubungan sosial dan mengambil masa yang agak lama untuk menyesuaikan diri dengan orang yang tidak dikenali.

Cik Kwan menjaga keperluan seharian Yong Shen dan menyiapkan makan dan minumannya sebelum beliau keluar untuk bekerja sebagai pembersih. Beliau merupakan satu-satunya pencari nafkah utama dalam keluarganya kerana suaminya, bekas penjual sayur berusia 70an tahun, tidak lagi dapat bekerja.

Meletakkan masa depan anaknya di tangan SNTC telah memberinya semacam jaminan. “Apabila mendapat tahu ada yang boleh membantu anak saya apabila saya sudah tidak ada lagi nanti, ia memberi saya fikiran yang tenang, katanya. “Ia lebih boleh dipercayai daripada bergantung kepada rakan-rakan atau saudara mara.

PERANAN SNTC

Selepas berbincang dengan Cik Kwan, SNTC telah melancarkan plan untuk Yong Shen dan ia merangkumi segalanya dari keperluan asas seperti makanan dan tempat tinggal hinggalah perubahan dan terapi. Berdasarkan kes Yong Shen, sebagai anak tunggal, dia boleh terus tinggal di rumah ibu bapanya selepas mereka meninggal dunia, atau tinggal di rumah lain. Semua ini dibawah perlindungan plan penjagaannya.

Pengurus kes SNTC, Cik Koh Mui In telah membimbing Cik Kwan melalui pelbagai aspek persiapan untuk keperluan masa depan anaknya, termasuk menulis wasiat. “Kami bantu menguruskan wasiat untuk memastikan wang akan disalurkan kepada pihak amanah. Oleh kerana dia mempunyai seorang anak, estetnya akan diberikan kepada anaknya. Tapi, oleh kerana beliau tidak dapat menguruskannya, ia akan langsung masuk ke dalam akaun amanah,” terang Cik Koh.

Wang CPF Cik Kwan akan diberikan kepada Yong Shen melalui satu lagi skim yang digelar Skim Simpanan Keperluan Khas (SNSS), yang ditadbirkan oleh SNTC. Melalui SNSS, Cik Kwan boleh menetapkan jumlah wang yang ingin dikeluarkan dari akaun CPF setiap bulan untuk menepati kos keperluan penjagaan Yong Shen.

Selain memastikan keselamatan dana amanah untuk Yong Shen, SNTC juga akan berkerjasama dengan khidmat penjagaan lain untuk membantu dalam aspek yang lain, seperti tempat tinggal. Jika dana berkurangan sepanjang kehidupannya, mereka akan bantu untuk memohon subsidi untuk menguruskan keperluannya.